
2023-01-10, 2020-01-28, 2019-12-19,  Spårväg och markexploatering av Ultunaområdet i Södra 
Staden 

 

Till  SLU 
 
 Universitetsdirektör Martin Melkersson, Rektor och Styrelsen  för SLU,  Ultuna. 
 

  
Ang debattartikeln i UNT 191024  ”Alternativ till spårväg är inte färdigutrett” av Anna Lundhagen  
et al, så oroas  Sunnersta Egnahems Förening (SEF) över de planer som Uppsala Kommun (UK) 
redovisar för exploatering av Ultuna Campusområde och dess unika åkermark, med byggande 
av en stor mängd bostäder och en utbyggd kollektivtrafik i form av en spårväg.  
 
SEF söker därför kontakt med SLUs ledning för att få vetskap om hur SLU ser på UKs planer. 
Finns det gemensamma intressen för en minskad exploatering av Ultunaområdet. SEF stöder den 
åsikt som framförs av författarna av publicerad debattartikel i UNT 191024. 
 
SEF är en intresseförening och representerar ca 2100 villa/radhusfastigheter i Sunnersta. 
Föreningens huvudfrågor är plan och gatufrågor, boendemiljö, naturfrågor etc. 
 
Föreningen värnar starkt om de nuvarande boende- och unika naturmiljöerna i Sunnersta och 
Södra Staden. 
 
De unika naturmiljöerna  med höga naturvärden är strövområden och rekreation för  
befolkningen i södra Staden, med bla  Årike Fyris, Sunnersta Åsen, Lunsen, Ekoln med 
Strandpromenaden med  bad och segelbåtshamn, Vårdsätrabadet med gångstråk, 
Ultuna Campusområde,  etc . 
 
SEF förordar till UK, att absolut ingen mer utbyggnad av bostäder och spårväg sker på 
Campus Ultuna, omliggande åkermark och genom Årike Fyris. Vi tror dessutom inte att 
spårväg är en lösning på UKs kollektivtrafikproblem i Södra Staden och i UK. 
Fyrspår Uppsala-Stockholm förordas till UK, att omedelbart börja utbyggas. 
 
SLU som Universitet och Lärosäte på Ultuna är fullkomligt unikt i Sverige. Enligt SEF får 
detta inte lov att förslösas för all framtid med ovidkommande utbyggnadsplaner av UK. 
  
 
Med vänlig hälsning från SEF 
 
Sunnersta Egnahemsförening 
 
Gm 
 
Seved Helmersson,   vice ordförande               seved.helmersson@gmail.com 
 
Hans Strömbom,        kassör                               hans.strombom@gmail.com                                 
 
Arne Lagerholm          ordförande                     arne.lagerholm@gmail.com                               
 



Nytt Planuppdrag Norra Sunnersta, (PLNS), svar/skriftväxling från Peter Thoren, 
SLU med SEF 
 
2023-01-27, Svar från SLU 
Hej Seved, 
Det stämmer att arrendeavtal omfattas av besittningsskydd som du beskriver. För detta arrende är 
det dock så att det i avtalet är inskrivet att exploatering kan komma att ske och att parterna är 
överens om att vid förhandsbesked om bygglov, planläggning eller liknande, skall de regler som gäller 
för ett-årigt jordbruksarrende gälla, dvs SLU har då inget besittningsskydd på den areal som berörs av 
exploateringen. 
  
Vad gäller övriga markaffärer på Ultunaområdet så är de markköp som Uppsala kommun har gjort av 
SLU genomförda så vad gäller de arealerna så har inte SLU heller där rådighet över framtida 
bostadsbyggande. Säkerligen kommer vi att ha en del åsikter i de samråd som kommer att 
genomföras framöver, inklusive för den areal som du nu frågar om men det faktum att bostäder 
kommer att byggas på Ultunaområdet kommer vi inte ifrån.  
  
Detta är inte idealt för SLU på något sätt och vi höll emot utvecklingen så länge det var möjligt. Du 
överskattar tyvärr SLU:s möjligheter att som du skriver ”avstyra” de planer som finns för Ultuna och 
norra Sunnersta.   
  
Mvh 
Peter 
________________________________________________ 
  
Från: Seved <seved.helmersson@gmail.com>  
Skickat: den 27 januari 2023 13:47 
Till: Peter Thorén <peter.thoren@slu.se>; Martin Melkersson <martin.melkersson@slu.se> 
 
Ämne: Sv: Nytt planuppdrag norra Sunnersta 
  
 Till SLU! 
2023-01-27 
Hej Martin och Peter! 
Tack för ert svar från SLU! Givetvis förfogar inte SLU, SEF, m.fl.  fastighetsägare/sakägare i Ultuna och 
Sunnersta över Akademiförvaltningens markinnehav, 
Men ett långvarigt arrendeavtal avslutas inte i allmänhet med enbart en enkel uppsägning, utan 
arrendatorn har en mycket långtgående besittnings- och brukningsrätt. 
Trycket från Uppsala Kommun (UK) är exceptionellt stort på Södra Staden, pga av ingångna 
fyrspårsavtalet 2017. Planområdet Norra Sunnersta (PNS) som planeras att avsättas för 
bostadsbyggande, 
Industri/affärsverksamhet etc. är till stora delar högproduktiv åkermark och skogs/hagmark för 
rekreation. Marken är dessutom ett gräns/buffertområde för Sunnersta till SLU. 
Att låta ca 30 ha åker/skog/hagmark som en naturlig lunga och rekreationsområde i Sunnersta, 
Ultuna och Uppsala förvandlas bort så lättvindigt för bostadsbyggande känns inte som en bra 
lösning på utvecklingen av bostadsbyggandet i Norra Sunnersta, Ultuna och Södra Staden. 
SLU har som ett unikt Lantbruksuniversitet i Sverige stor möjlighet att avstyra UKs Plan Norra 
Sunnersta. Sunnersta Egnahemsförening (SEF) utgångspunkt är tills vidare ingen byggnation av PNS. 
Mvh 
SEF gm  
Ordf. Seved Helmersson och kassör Hans Strömbom 



  
  
Skickades från E-post för Windows 
  
Från: Peter Thorén 
Skickat: den 25 januari 2023 13:46 
Till: seved.helmersson@gmail.com 
Kopia: Martin Melkersson; hans.strombom@gmail.com; gunnar.westermark@bahnhof.se; Anna-
Karin Olofsdotter 
Ämne: SV: Nytt planuppdrag norra Sunnersta 
  
Hej Seved, 
Martin bad mig svara dig. Den mark som planuppdraget avser är inte SLU:s mark utan den tillhör 
Akademiförvaltningen. Däremot stämmer det att den mark som tillhör SLU mellan Ultuna och 
Sunnersta inte kommer att bebyggas utan den är viktig för SLU:s forskning och undervisning. I den 
streckade rutan väster om Dag Hammarskiölds väg kommer det att bli någon form av 
dagvattendamm. Vi vet inte heller om/hur/när en ev spårväg kommer att dras genom Ultuna och vi 
vet inte var en bro över Fyrisån ska förläggas. Den mark som ägs av Akademiförvaltningen arrenderas 
idag av SLU. Den rosa ytan på kartan nedan är mark som ägs av Akademiförvaltningen som SLU 
följaktligen inte har rådighet över. 
  
Mvh 
Peter 
  
Peter Thorén 
Tf avdelningschef 
  
 
Sveriges lantbruksuniversitet 
Swedish University of Agricultural Sciences 
 
Egendomsavdelningen  
Box 7020, 750 07 UPPSALA 
Besöksadress: Ulls hus, Almas allé 8 
Telefon: 018-67 16 95 , mobil: 070-36 740 27 
  
peter.thoren@slu.se   www.slu.se 

  
  
  



 
  
  
Från: Seved <seved.helmersson@gmail.com>  
Skickat: den 11 januari 2023 15:20 
Till: Anna-Karin Olofsdotter <anna-karin.olofsdotter@slu.se>; Martin Melkersson 
<martin.melkersson@slu.se> 
Kopia: Hans Strömbom <hans.strombom@gmail.com>; Gunnar Westermark 
<gunnar.westermark@bahnhof.se> 
Ämne: VB: Nytt planuppdrag norra Sunnersta 
  
CAUTION: This email originated from outside of the organization. Do not click links or open attachments unless 
you recognize the sender and know the content is safe. 
  



Från: Seved 
Skickat: den 11 januari 2023 12:23 
Till: Martin Melkersson 
Kopia: Hans Strömbom; 
Ämne: VB: Nytt planuppdrag norra Sunnersta 
  
 
 SLU!  2023-01-11 
  
Hej Martin Melkersson! Anna-Karin Olofsdotter! 
  
Ett besked om nytt planuppdrag för Norra Sunnersta har nått Sunnersta EgnahemsFörening  (SEF) 
221031. 
Planuppdraget påminner till stora delar om Uppsala Kommuns begäran om att få bebygga SLUs 
marker 2019 och framåt i tiden.. 
SEF undrar som SAK-ägare hur SLUs ställningstagande ser ut i den nu aktuella frågan!? Se bifogade 
filer i PDF från UK. 
  
I bifogade Word-filer från 2020-02-18 (mötesanteckningar) och 2023-01-10 (2020-01-18), skrivelse till 
SLU så  
var utgångspunkten/svaret då från SLU att ingen mer bebyggelse skulle få lov att ske på åkermarken 
mellan SLU och Sunnersta, 
på båda sidorna om Dag Hammarskiölds väg inom närmast oöverskådlig tid eller så länge SLU finns 
och verkar i Uppsala. 
Det var ett ganska lugnande besked från SLU till SEF, som SAK-ägare i detta fall gentemot UK.   
  
SEF ser fram mot ett svar och möte ganska snart med SLU! 
  
Med vänlig hälsning från 
Sunnersta EgnahemsFörening, SEF 
gm 
Seved Helmersson,  ordf.                 Seved.helmersso@gmail.com 
Hans Strömbom,  kassör 
  
_____________ 
  
 Skickades från E-post för Windows 

 Från: Maria Andersson 
Skickat: den 31 oktober 2022 16:49 
Till: info@sunnersta.nu 
Ämne: Nytt planuppdrag norra Sunnersta 
  
För kännedom, besked om nytt planuppdrag som berör Sunnersta. 
  
Med vänliga hälsningar  (Från UK) 
______________________________ 
  
2023-01-11  Autosvar från SLU! 
 
 
 


